



Sacré-Cœur de Jésus (Corbeil) et Ste-Bernadette (Bonfield)

On unceded land of Algonquin Nation

Bienvenue aux paroisses A-B-C, les paroisses catholiques romaines desservant les territoires d'Astorville, Bonfield, Corbeil et leurs environs.

Welcome to A-B-C Parishes, the Roman Catholic parishes serving the territories and surrounding areas of Astorville, Bonfield and Corbeil.

Curé/Pastor: Rev. Cyril Okebanama, S.M.M.M.

Mattawa / A-B-C Parishes Administration: c/o Paroisse Ste-Anne Parish - 241 Second Street, Box 160, Mattawa ON P0H 1V0

tel: 705-744-5391 // **courriel/email:** stannemattawa@gmail.com

Bureau paroissial de la région A-B-C / A-B-C Area Parish Office:

c/o Sacred Heart of Jesus Church, 1994 Corbeil Rd., Corbeil ON P0H 1K0

tel: 705-482-7999 // **courriel/email:** abcparishes@gmail.com

Les heures de bureau: Le jeudi 10h00 à 16h00 // Le samedi sur rendez-vous

Office hours: Thursdays 10:00am–4:00pm // Saturdays by appointment

site web/website: stannemattawa.ca au/or ourabcparishes.com

Suivez-nous sur / Follow us at: Paroisses A-B-C Parishes // **YouTube:** Paroisses A-B-C Parishes



Dimanche 21 juin 2026 // Sunday, June 21, 2026

12e Dimanche du temps ordinaire / 12th Sunday in Ordinary Time

Calendrier Liturgique / Liturgical Schedule

Année A / Year A

CETTE SEMAINE:

Fête/Celebration

Intention de messe / Mass Intention

Samedi 20 juin Lecteur/Reader: Bea Lockhart	16h30	Corbeil * EN/FR	12^e dimanche du temps ordinaire 12 th Sunday in Ordinary Time	† Landie Burke & Ange-Aimé Nault par/by la famille Langlois
Dimanche 21 juin	8h30	Bonfield EN/FR		† Henri Raymond par/by Tom & Emily Raymond
	10h30	Mattawa		

LA SEMAINE PROCHAINE:

Samedi 27 juin Lecteur/Reader: Michel Martel	16h30	Corbeil * FR/EN	13^e dimanche du temps ordinaire 13 th Sunday in Ordinary Time	† Emile Landry par/by Lil & John Bottigoni
Dimanche 28 juin	8h30	Bonfield FR/EN		† Pour les âmes du purgatoire For the souls in purgatory
	10h30	Mattawa		

LA SEMAINE DERNIÈRE: LAST WEEK: (13-14 juin)	La Participation Attendance	Offrandes / Offerings	Fonds de réparation et d'entretien Repair & Maintenance Fund
Sacré-Cœur de Jésus (Corbeil)	46	\$405.00	\$0.00
Ste-Bernadette (Bonfield)	195	\$677.00	\$250.00

> **Sacrement de la confession:** disponible 15 min avant toutes les messes. // **Sacrament of Confession:** available 15 min prior to all Masses.

> **Le Rosaire:** les mercredis à 9h, paroisse Ste-Bernadette. // **The Rosary:** Wednesdays at 9:00 am, St. Bernadette Parish.

* Diffusée en direct sur Facebook / publiée le lendemain sur YouTube. // * Live streamed on Facebook / posted next day on YouTube.

Notes du Père Cyril / Notes from Fr. Cyril

Chers amis dans le Christ,

"Le Seigneur est avec moi comme un guerrier puissant ; c'est pourquoi mes persécuteurs trébucheront et ne gagneront pas. Ils seront profondément humiliés, car ils n'y parviendront pas. Leur déshonneur éternel ne sera jamais oublié. » Nous avons entendu ces paroles dans la première lecture d'aujourd'hui. Chers frères et sœurs, êtes-vous persécutés pour la justice ? Craignez-vous l'incertitude ? Jésus nous dit aujourd'hui de ne craindre ni rien ni personne. Comme Jérémie, il veut que nous placions notre confiance en lui, car nous valons plus que de nombreux moineaux. Alors, ne vous inquiétez pas, soyez heureux. Je vous souhaite à tous une bonne semaine.

Dear friends in Christ,

"The Lord is with me like a mighty warrior; therefore my persecutors will stumble, and they will not prevail. They will be greatly shamed, for they will not succeed. Their eternal dishonour will never be forgotten". We heard the above in today's first reading. Dear brothers and sisters, are you persecuted for righteousness's sake? Are you afraid of uncertainties? Jesus tells us today not to be afraid of anything nor any human being. Like Jeremiah, He wants us to put our trust in Him, for we are more valuable than many sparrows. So, don't worry, be happy. A blessed week to you all.



*"The month of June is dedicated to the Sacred Heart of Jesus"
May the love of Jesus rule over our families.*



Pope's Prayer Intention for June

For the value of sports: Let us pray that sports be an instrument of peace, encounter, and dialogue among cultures and nations, and that they promote values such as respect, solidarity, and personal growth.



Canadian Bishops Mark 10th Anniversary of "MAID"

The Standing Committee for Family and Life of the Canadian Conference of Catholic Bishops (CCCB) has issued a statement marking the 10th anniversary of Bill C-14, the legislation that legalized euthanasia and assisted suicide in Canada under the term "Medical Assistance in Dying ("MAID") on June 17, 2016. The CCCB affirms the profound dignity and value of every human life, emphasizing that true compassion does not answer suffering with death, but accompanies those who suffer with hope, presence, pain relief, and authentic palliative care. [For the full statement, background, and additional resources](#), a link to the CCCB statement has been posted on our website, under "Pastoral News".



Paroisse Ste-Bernadette Parish Annual Take-out Seapie Event (Sunday, July 26th)

Bonfield's Annual Take-out Seapie Event in support of Ste-Bernadette Parish will be taking place on Sunday, July 26th. Take-out sales at the parish hall will begin at 3:30pm. (There will be no pre-ordering). This is an important fundraiser for this parish. Come on out and join the community as we line up for some delicious hot seapie or take some home to freeze for later! Seapie will be available for \$18 and baked beans for \$5. And don't forget about dessert! Homemade pies from the Golden Age Club will also be available for \$15 each. Save the date and plan to attend! We appreciate the support!

L'événement annuel « Seapie » de Bonfield, organisé au profit de la paroisse Sainte-Bernadette, aura lieu le dimanche 26 juillet. La vente à emporter débutera à 15 h 30 à la salle paroissiale. (Il n'y aura pas de précommande). Il s'agit d'une importante collecte de fonds pour cette paroisse. Venez vous joindre à la communauté pour faire la queue et déguster de délicieux seapie tout chauds ou en emporter chez vous pour les congeler et les déguster plus tard ! Les seapie seront vendus à 18 \$ et les fèves au lard cuits au four à 5 \$. Et n'oubliez pas le dessert ! Des tartes maison du Golden Age Club seront également disponibles au prix de 15 \$ chacune. Réservez la date et prévoyez d'y assister ! Nous vous remercions de votre soutien !



Paroisse Ste-Bernadette Annual Ticket Draw

Ste-Bernadette's Annual Ticket Draw will take place at the Annual Seapie Take-Out Event on July 26th. Tickets are still available! Tickets are \$1 each or 6 for \$5.00. Prizes are 1st prize \$500; 2nd prize \$300 and 3rd prize \$200. Tickets are available for purchase at the church after Mass, at the Caisse, at Bonfield Pharmacy or at Rolly's Pitstop. Purchase a ticket before they sell out!

Le tirage annuel de billets au profit de Ste-Bernadette aura lieu lors de l'événement annuel « Seapie Take-Out » le 26 juillet. Il reste encore des billets ! Les billets sont vendus à 1 \$ l'unité ou 6 pour 5 \$. Les prix sont les suivants : 1er prix 500 \$; 2e prix 300 \$ et 3e prix 200 \$. Vous pouvez acheter vos billets à l'église après la messe, à la Caisse, à la pharmacie Bonfield ou chez Rolly's Pitstop. Achetez votre billet avant qu'il n'y en ait plus !



Thank you

On behalf of Fr. Cyril, we would like to thank everyone who attended Adoration and Mass for the Solemnity of the Most Holy Sacred Heart of Jesus on June 12th, at Sacred Heart Parish, as well as those who brought food to share afterwards. It was very much appreciated. Also, we'd like to thank everyone who attended early Sunday morning Mass last week at Ste-Bernadette's for the First Holy Communion of our local students. Mass was well attended.

Au nom du père Cyril, nous tenons à remercier toutes les personnes qui ont assisté à l'adoration et à la messe à l'occasion de la solennité du Sacré-Cœur de Jésus, le 12 juin, à la paroisse du Sacré-Cœur. Nous sommes très reconnaissants pour tous les dons de nourriture partagés après la messe. Nous tenons également à remercier toutes les personnes qui ont assisté à la messe tôt dimanche matin la semaine dernière à Ste-Bernadette pour la première communion de nos élèves locaux. La messe a attiré beaucoup de monde.



Sacred Heart Ticket Draw

Sacred Heart's Ticket Draw is this Saturday at 5:30pm. Good luck!



FATHER'S DAY

Father's Day is a time of reflection, gratitude and celebration.

A time to recall and remember memories of our fathers who are still with us, and those who have gone before us.

We wish all fathers, grandfathers, father figures and all spiritual Fathers of the Church, a wonderful day!

LA FÊTE DES PÈRES

La fête des pères est un moment de réflexion, de gratitude et de célébration.

C'est l'occasion de se remémorer les souvenirs de nos pères qui sont encore parmi nous, ainsi que de ceux qui nous ont quittés.

Nous souhaitons une merveilleuse journée à tous les pères, grands-pères, figures paternelles et à tous les pères spirituels de l'Église !



St. Joseph – The Patron Saint of Fathers and Families.

Saint Joseph's Oratory in Montreal, founded in 1904, is the largest shrine in the world dedicated to St. Joseph.

St. Joseph, pray for us!